
PROTOKÓŁ NR 0012.4.13.2014 
z posiedzenia Komisji Bezpieczeństwa Publicznego 

 i Samorządu Terytorialnego  

w dniu  16 grudnia 2014r. 
 

 
Miejsce posiedzenia:  Urząd Miasta Jastrzębie-Zdrój, sala nr 130 A  
Czas posiedzenia:  godz. 12.00-13.10. 

 
W posiedzeniu uczestniczyli członkowie komisji oraz zaproszeni goście zgodnie             

z załączonymi listami obecności. 
 
Porządek obrad: 

 
1. Otwarcie posiedzenia. 

 
2. Przyjęcie porządku obrad. 

 

3. BUDŻET MIASTA NA 2015r. 
 

 Uchwały IV Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej  
w Katowicach w sprawach dotyczących opinii o: 

         -  przedłożonym projekcie uchwały budżetowej na 2015 rok, 
 

         -  przedłożonym projekcie uchwały w sprawie WPF , 
 
         -  możliwości sfinansowania deficytu wykazanego w projekcie uchwały 

            budżetowej, 
 

 projekt uchwały budżetowej Miasta Jastrzębie-Zdrój na 2015 rok,  

 projekt uchwały w sprawie Wieloletniej prognozy Finansowej Miasta       

Jastrzębie-Zdrój,  

4. Sprawy bieżące. 
 

 Projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta 

Jastrzębie-Zdrój, 
 

 Projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta 
Jastrzębie-Zdrój, 
 

 Projekt uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr XVIII.157.2013 Rady Miasta 
Jastrzębie-Zdrój z dnia 19 grudnia 2013r. w sprawie budżetu Miasta 

Jastrzębie-Zdrój na 2014 rok, 
 

5. Plan pracy na I półrocze 2015. 

 
6. Wolne głosy i wnioski. 

 
7. Zakończenie posiedzenia.   

 

 
 

 
 



Ad. 1. 
Otwarcie posiedzenia.  
 

Przewodniczący Komisji Bezpieczeństwa Publicznego i Samorządu Terytorialnego  
Tadeusz Markiewicz otworzył posiedzenie. Powitał zaproszonych na posiedzenie 

gości oraz członków komisji.  
 
Ad. 2. 

Przyjęcie porządku obrad. 
Komisja przyjęła przedstawiony przez Przewodniczącego porządek obrad 

jednogłośnie. 
 
Ad.3. 

Budżet miasta na 2015r. 
 

 Uchwały IV Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej  
w Katowicach w sprawach dotyczących opinii o: 

         -  przedłożonym projekcie uchwały budżetowej na 2015 rok, 
 

         -  przedłożonym projekcie uchwały w sprawie WPF , 
 
         -  możliwości sfinansowania deficytu wykazanego w projekcie uchwały 

            budżetowej, 
 

Członkowie Komisji zapoznali się z przedłożonymi opiniami Regionalnej 
Izby Obrachunkowej w Katowicach.  
 

 
 projekt uchwały budżetowej Miasta Jastrzębie-Zdrój na 2015 rok,  

 projekt uchwały w sprawie Wieloletniej prognozy Finansowej Miasta       
Jastrzębie-Zdrój,  

Skarbnik Miasta Dariusz Holesz przedstawił uzasadnienie do projektów uchwał.  

Andrzej Matusiak 
Dotacja dla Policji nie jest obowiązkowa, jest to zadanie Rządu, jakie są zarobki 

obecnie w Straży Miejskiej? 
 

Grzegorz Osóbka 
Na pewno nie odpowiem precyzyjnie, jednak mogę odpowiedzieć, iż znacznie 
niższe niż innych służb mundurowych w kraju, przykładem może być  

funkcjonariusz pracujący dwa lata, który zarabia 1910zł brutto, porównanie 
funkcjonariusza Policji po szkółce 6-ścio miesięcznej, 2400zł netto. 

 
Andrzej Matusiak 
Dajemy dodatkowe pieniądze, oni zarabiają jeszcze więcej, nie dbamy de facto           

o nasze struktury. Nie może być takiej sytuacji, że nasi strażnicy będą zarabiać 
tak nisko, a będziemy dokładać do zadań, które są zadaniami rządowymi.  

 
Lucyna Maryniak  
Wzrasta ilość przestępstw w rodzinie, również przestępczość na ulicy, jeśli 

zabierzemy kwotę 60 tys., która nie jest zbyt dużą kwotą na to miasto – czy my 
nie wylejemy dziecka z kąpielą? Jak dojdziemy do inwestycji, ja powiem, gdzie są 

oszczędności. Nie możemy zabierać służbom mundurowym.  
 



Andrzej Matusiak 
Straż Miejska jest zadaniem samorządu, Policja – rządu, jeśli te 60 tysięcy 
złotych przekażemy na dodatkowe patrole, mają oni za to dodatkowo płacone,               

a Strażnicy… wyobraża sobie pani przeżyć za te 1500zł? 
 

Tadeusz Markiewicz 
Chciałbym usłyszeć od przedstawiciela Prezydenta zapewnienia, dotyczące 
przynajmniej częściowego zabezpieczenia na programy, tworzyliśmy ten program 

ok. 1,5 roku, przy współudziale wielu stron, a teraz nie zabezpieczamy na ten cel 
nic… Nie zapisywaliśmy w programie kwot na poprawę bezpieczeństwa, program 

zostawiliśmy otwarty, dopiero będziemy dopasowywać go do możliwości 
budżetowych i potrzeb złożonych przez instytucje. Nie uwzględniono jednak 
żadnych kwot na ten cel.  

 
Janusz Buda 

Programy rozłożone są w czasie, miasto ma do zwrotu Jastrzębskiej Spółce 
Węglowej 85 milionów, kolejnym zagrożeniem jest kwestia przychodów                     
z podatków, jeśli dochody JSW będą spadały, to odbije się na budżecie miasta.  

Należy dokładanie przeanalizować jakie środki będziemy przeznaczać na jakie 
cele.  

 
Lucyna Maryniak 

Uczestniczyłam niejednokrotnie w masowych imprezach, wiem, że niektóre są   
zrobione na wyrost. Dlaczego takie duże środki idą na imprezy masowe. Jeśli jest 
spotkanie okazjonalne, mamy poczęstunek w Domu Zdrojowym, nie jest 

potrzebne dodatkowo zapraszanie osób na obiad do Dąbrówki. Są to dosłowne 
oszczędności, które ja widzę. Jeśli chodzi o imprezy masowe, nie jest to 

konieczne, aby były dwu dniowe, jestem za tym, aby ograniczyć te imprezy do 
jednego dnia. Proszę radnych, a by zastanowić się, gdzie jeszcze można 
zaoszczędzić środki. Ponadto nagminnie w Urzędzie Miasta są rozświecone 

światła, nawet w upalne, słoneczne dni. To jest kolejne źródło, gdzie można 
znaleźć oszczędności.  

 
Tadeusz Markiewicz 
Czy są inne pytania dotyczące projektu budżetu? Czy wszystkie jednostki, mówię 

o budżecie obywatelskim,  skorzystały z tego? 
 

Ewa Gniadek – kierownik Wydział Organizacyjny 
Jedna z jednostek nie skorzystała, przewodniczący nie złożył w ogóle wniosku              
w imieniu mieszkańców, mówię o os. Arki Bożka. Cały marzec to są wybory do 

jednostek pomocniczych, termin składania wniosków jest uchwalony                     
do 15 marca. Termin składania wniosków jest problematyczny, nakłada się                    

z koniecznością przeprowadzenia wyborów.  
 
Lucyna Maryniak 

Po przeprowadzeniu projektu inwestycyjnego na ulicę Wrzosową dopiero w 2016 
roku jest przeznaczone 20 tys. złotych, natomiast w roku 2015  na Bzie 220 tys. 

jest przeznaczone na odwodnienie ul. Świerczewskiego. Na ulicę Mazowiecką 
natomiast nie ma środków. Jeśli chodzi o tzw. ścieżkę dydaktyczną, środki 
przewidziane są w wysokości 240 tys. Tam jest na ten moment stary 

drzewostan, który należy dosadzić… Reasumując: na najbliższe lata, Bzie 
Zameckie otrzyma środki w wysokości 1 740 tys. zł. Jest tu wymieniona ulica 

Wrzosowa, nie ma ulicy Młyńskiej, Pomorskiej, Mazowieckiej. Zwracam się do 
radnych, żeby głosując za budżetem, mieli świadomość, że są wybrani przez 
okręg trzeci, czyli elektorat państwa z tego rozliczy, jestem za tym, aby zwrócić 

teraz uwagę też na nasze ulice.  



 
Urszula Sobik 
Czy wszystkie inwestycje w Bziu to są inwestycje dokończeniowe, czy nowe? 

 
Maria Pilarska – naczelnik Wydziału Infrastruktury Komunalnej i Inwestycji 

Przebudowa ulicy Rolniczej wraz z oświetleniem – dokończenie procedury 
projektowej, nie są to roboty budowlane. Chodnik ulicy Świerczewskiego 200 
metrów, kontynuacja, ostatnia część projektu realizowanego przez cztery lata.  

 
Lucyna Maryniak 

Ta sama sytuacja jest na ulicy Granicznej.. 
 
Maria Pilarska 

Jestem mieszkanką Moszczenicy, tam mieszkańcy też by chcieli mieć chodniki                
i to równe, też przewracają się na chodnikach, tak, jak mieszkańcy centrum. 

Ludzie, którzy tam mieszkają, też chcieliby żyć tak, jak ludzie w mieście.  
Ulica Stawowa- tam się buduje dużo budynków, jest tam obniżenie po szkodach 
górniczych, przy braku odwodnienia, po każdym deszczu, woda zalewa tamte 

posesje.  
 

Lucyna Maryniak 
Przebudowa ulicy Sportowej i Rekreacyjnej…? 

 
Maria Pilarska 
Ulica Sportowa wymagałaby potężnych nakładów, lepiej w trybie „spec ustawy’ 

zrobić projekt i przebić Rekreacyjną do Świerczewskiego. Mieć jednokierunkowe 
objazdy, wówczas ulica Sportowa byłaby wąską ulicą dojazdową.  

 
Lucyna Maryniak 
Przekonała mnie pani do tych zadań, jednak budowa ścieżki edukacyjnej, która 

jest daleko od szkoły, która wymagaj nasadzeń…. radnych bym prosiła                       
o rozważenie, czy przeznaczonej na to kwoty nie rozdysponować na 

bezpieczeństwo.  
 
Maria Pilarska 

Nie będę pani przekonywać do tego zadania, jest ono prowadzone przez Wydział 
Gospodarki, nie wiem, na jakim etapie.  

 
Dariusz Holesz 
Rada może zrobić wszystko, jednak z pewnymi zastrzeżeniami, nie można ruszać 

deficytu,  relacji dochodów do wydatków bieżących, nie można ruszać pieniędzy 
w tzw. byłych funduszach, chyba że w ramach tego funduszu.  

 
Andrzej Matusiak 
Jako robiono ulicę Szkolną, Jasną i Turystyczną, to nikt z nas nie protestował, 

gdyż uważaliśmy, że dobrze jest, że zadanie jest zrobione kompleksowo. Jak my 
obecnie mamy zachęcić mieszkańców, aby budowali się w Jastrzębiu? Nie 

jesteśmy w stanie zrobić im kompleksowo wszystkiego, ale przynajmniej zacząć, 
aby ich zachęcić….. Pani chce teraz to poprzewracać… 
 

Lucyna Maryniak 
Ja pana zapraszam na Jasną, żeby pan mi pokazał, gdzie jest dokończony 

chodnik, Turystyczna owszem, ale nie Jasna, Graniczna i Podhalańska – te ulice 
nie są dokończone.  
 

 



Tadeusz Markiewicz 
Radny może złożyć wniosek w tej sprawie. 
 

Dariusz Holesz 
Komisja może złożyć wniosek do Komisji Skarbu, zgodnie z procedurą.  

 
Lucyna Maryniak 
Czy są jakieś konkretne terminy co do ulicy Mazowieckiej? 

 
Dariusz Holesz 

Środki musza się znaleźć na całą inwestycję, na cały ciąg zdarzeń.  
 
Maria Pilarska 

Kosztorysy wskaźnikowe wykazują na kwoty : chodnik ok. 800 tys., oświetlenie 
200 tys. droga ok. 3, 5 mln złotych. Środki na całość zadania muszą być 

zabezpieczone, nawet, jeśli nie będą następnie wydane.  
 
Lucyna Maryniak  

Czy miasto ma środki na spłatę 85 milionów dla JSW? 
 

Dariusz Holesz 
W tym roku prawdopodobnie zapłacimy 50 milionów, w przyszłym roku 35 

milionów, środki na koncie mamy. Zwrot dotyczy fizycznych środków, a nie 
wskaźnikowych. Płynność mamy tak dobrą, że nie ma problemów.  
 

Głosowanie radnych: 
 

 projekt uchwały budżetowej Miasta Jastrzębie-Zdrój na 2015 rok, 

Komisja zaopiniowała pozytywnie przedstawiony projekt uchwały. 

Stanowisko przyjęto głosami: za –4, przeciw –0, wstrzymujących się –1. 
 

 projekt uchwały w sprawie Wieloletniej prognozy Finansowej Miasta 
Jastrzębie-Zdrój,  

Komisja zaopiniowała pozytywnie przedstawiony projekt uchwały. 
Stanowisko przyjęto głosami: za –4, przeciw –0, wstrzymujących się –1. 

 

Ad.4. 
Sprawy bieżące. 

 

 Projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta 
Jastrzębie-Zdrój, 

 
Komisja zaopiniowała pozytywnie przedstawiony projekt uchwały. 
Stanowisko przyjęto głosami: za –4, przeciw –0, wstrzymujących się –1. 

 
 

 Projekt uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr XVIII.157.2013 Rady Miasta 
Jastrzębie-Zdrój z dnia 19 grudnia 2013r. w sprawie budżetu Miasta 
Jastrzębie-Zdrój na 2014 rok, 

 
Komisja zaopiniowała pozytywnie przedstawiony projekt uchwały. 

Stanowisko przyjęto głosami: za –4, przeciw –0, wstrzymujących się –1. 
 



 
Ad.5. 

Plan pracy na I półrocze 2015. 

 
 

Komisja ustaliła następujący plan pracy na I półrocze 2015r.: 
 
Styczeń  Działalność Straży Miejskiej. 

 
Luty   Sprawy bieżące. 

 
Marzec  Działalność Wydziału Zarządzania 
  Kryzysowego Urzędu Miasta. 

 
Kwiecień  Posiedzenie wyjazdowe do Państwowej Straży Pożarnej 

i wybranej jednostki OSP. 
 
Maj   Sprawozdanie z wykonania Budżetu Miasta za 2014 rok- 

  absolutorium. 
 

Czerwiec 1. Przygotowanie do wypoczynku letniego. 
  2. Plan pracy Komisji na II półrocze 2015 roku 

 
 
Posiedzenia komisji będą się odbywać we wtorki w tygodniu poprzedzającym 

Sesję o godz. 12.00. 
 

Stanowisko przyjęto głosami: za –5, przeciw –0, wstrzymujących się –0. 
 
 

Ad.6. 

Wolne głosy i wnioski. 

 
Nie wniesiono.  
 

Ad.7. 
Zakończenie posiedzenia.   

 
Tadeusz Markiewicz 

Dziękuję zebranym za przybycie i kończę obrady komisji.  

 
 

 
 
Protokołowała     

Agnieszka Bąk 
        Przewodniczący Komisji 

   Bezpieczeństwa Publicznego 
          i Samorządu Terytorialnego  

 

                TADEUSZ MARKIEWICZ 
 

 
 
 


